
Protokół Nr 53-10/2014 z  posiedzenia
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska

z dnia 27 sierpnia  2014 r.
w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 208

Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 15:30

Obecność:
Posiedzenie  Komisji  odbyło  się  w  6-osobowym  składzie,  wg.  listy  obecności,
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu.

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2 do
protokołu.

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska. 

Przewodnicząca stwierdziła kworum i otworzyła posiedzenie. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła następujący porządek posiedzenia:

1. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia bu-
dżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1392

2. Opiniowanie projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie przyjęcia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040.
–druk nr 1391

3. Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia
upoważnienia  Dyrektorowi  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Rodzinie  w  Gdańsku
doprowadzenia  postępowania  w  sprawach  o  świadczenia  pomocy  materialnej  o
charakterze socjalnym oraz przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej
o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Miasta
Gdańsk”.- druk nr 1382

4. Wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
- wytypowanie przedstawiciela Rady Miasta Gdańska do prac w Komisji, roz-
patrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników gdańskiej służby
zdrowia za osiągnięcia na rzecz pacjentów. 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”. 

PUNKT 1
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budże-
tu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1392

Druk nr 1392 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Finansów zreferowała
projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopi-
niowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

OPINIA  Nr 53-10/236/93/2014 – załącznik nr 5 do protokołu. 

PUNKT 2
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wielo-
letniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040. –druk nr
1391

Druk nr 1391 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Finansów zreferowała
projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopi-
niowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

OPINIA  Nr 53-10/237/94/2014 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 PUNKT 3
Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia
upoważnienia  Dyrektorowi  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Rodzinie  w  Gdańsku
doprowadzenia  postępowania  w  sprawach  o  świadczenia  pomocy  materialnej  o
charakterze socjalnym oraz przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miasta Gdańsk”.-
druk nr 1382

Druk nr 1382 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w
Gdańsku zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopi-
niowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

OPINIA  Nr 53-10/238/95/2014 – załącznik nr 9 do protokołu. 
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PUNKT 4
Wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok

Przewodnicząca  Komisji  zaproponowała  następujące  wnioski  do  budżetu  miasta
2015:

1) o zarezerwowanie kwoty w wysokości 2 mln zł na remont budynków, wynaj-
mowanych Niepublicznym Zakładom Opieki Zdrowotnej. 

Dyskusja:

Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
W lipcu odbyliśmy kilka spotkań dot. remontów budynków wynajmowanych przez
NZOZy. W umowach NZOZy mają obowiązek remontowania pewnych części budynku
np. wymiana okien, utrzymanie bieżące, natomiast coraz częściej pojawiają się ta-
kie problemy, których nie są w stanie udźwignąć np. remont dachów, odgrzybianie.
Wynikiem tych spotkań była prośba do GZNK o diagnozę potrzeb remontowych, któ-
rzy  oszacowali, że potrzebują ok. 2 mln zł żeby doprowadzić te budynki do podsta-
wowego stanu. Cały czas czekamy na taki kosztorys ile to będzie wszystko dokład-
nie kosztowało, obecny na spotkaniu kierownik Formela obiecał taki kosztorys przy-
gotować. 

Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Miasto jest właścicielem tych budynków i jako właściciele jesteśmy zobowiązani do
remontów dachów i elewacji, a reszta jest po stronie użytkownika. Jeżeli coś się
dzieje np. z dachem użytkownik  powinien złożyć wniosek do GZNK. 

Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku. 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”. 

WNIOSEK NR 53-10/39/10/2014

2) o zwiększenie środków na sterylizację bezdomnych kotów.

Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Niektóre dzielnice wygenerowały środki na ten cel, również miasto w tym roku po
raz pierwszy przekazało środki w programie współpracy więc już coś się ruszyło ale
pieniędzy i tak jest mało, limity na ten cel już zostały wyczerpane na ten rok, a
sytuacja jest dosyć alarmująca.  

Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku. 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”

WNIOSEK NR 53-10/40/11/2014

3) o zwiększenie środków na rehabilitację seniorów
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Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku. 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.

WNIOSEK NR 53-10/41/12/2014

4) o  zarezerwowanie  100 000  zł  na  remont  gabinetów  profilaktyki
przedmedycznej  oraz  doposażenie  szkół  w  podstawowy  sprzęt  medyczny
(apteczki,  zgodnie z zapotrzebowaniem defibrylator i  sprzęt do pierwszej
pomocy)

Dyskusja:

Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Ile razy w tygodniu jest pielęgniarka szkolna?

Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Jest standard w środowisku opieki nauczania i  wychowania i  jest on zależny od
ilości  dzieci.  Jeżeli  są  dzieci  niepełnosprawne  czy  wymagających  opieki  w
placówkach  wtedy  tych  godzin  jest  dwa  razy  więcej.  Ten  przelicznik  nie  jest
honorowany  przez  NFZ  dlatego,  że  w większości  pielęgniarki  są  kontraktowane
przez  POZ  NFZ.  Swego  czasu  wyliczaliśmy  to,  zrobiliśmy  spotkanie  z  NFZ  w
urzędzie.  Przeliczaliśmy  to  tak,  że  szkoła  nr  44,  która  ma  wszystkie  oddziały
integracyjne  od  zerówki  do  VI  klasy,  przy  takiej  ilości  dzieci  zdrowych  i
niepełnosprawnych jakie posiada powinna mieć pielęgniarkę na 1,5 etatu, a ma 3
razy w tygodniu ale tylko w niepełnym wymiarze czasu pracy, także to jest temat
pod  dyskusję  z  NFZ  dotyczącą  przestrzegania  standardu,  który  powinien  być
realizowany  i  który  świadczeniodawcy  powinni  realizować.  Jeżeli  to  jest
realizowane z indywidualną praktyką pielęgniarską, to wtedy mamy podmiot, który
ma tylko na to kontrakt więc jest to łatwo sprawdzić ale takie kontrakty się przy
pielęgniarkach w środowisku nauczania i wychowania nie zdarzają, one się czasem
zdarzają w DPSach. To jest problem na dyskusję z Narodowym Funduszem i pan
dyrektor  Balwicki  takie  spotkanie  przygotowuje.  W  ramach  tej  rzeczywistości,
która jest w tej chwili, gabinety lekarskie w szkołach nie mają racji bytu, nie ma
takiego  świadczenia  medycznego,  który  może  być  realizowany  w  szkole,  te
rozmowy,  które  się  toczą  w  centrali,  toczą  się  w  kontekście  stomatologicznej
opieki. Szkoła nie jest miejscem, w którym realizowane są świadczenia lekarskie,
więc przeznaczanie w tej chwili na wyposażenie gabinetu mija się z celem. 

Piotr Gierszewski – członek komisji 
To  może  zmienimy  ten  nasz  wniosek,  żeby  przeznaczyć  pieniądze  nie  na
wyposażenie  ale  doposażenie  gabinetów  lekarskich.  Analizowałem  wydatki  rad
rodziców  w  szkołach  i  wielokrotnie  pojawiały  się  zapisy,  że  z  pieniędzy  rady
rodziców  było  kupowane  podstawowe wyposażenie  apteczek.  Może  szkoda  tych
pieniędzy na takie wydatki i zróbmy tak, żeby było to z naszego budżetu. 

Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Chodzi  o  gabinety  profilaktyki  przedmedycznej,  zapytamy  szkoły  jaka  jest  ich
rzeczywista  potrzeba  w zakresie  sprzętu  medycznego  i  zwrócimy  się  wtedy  do
komisji o pomoc. 
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W związku z powyższym Przewodnicząca zaproponowała następujący wniosek:
„o zarezerwowanie 100 000 zł na remont gabinetów profilaktyki przedmedycznej
oraz  doposażenie  szkół  w  podstawowy  sprzęt  medyczny  (apteczki,  zgodnie  z
zapotrzebowaniem defibrylator i sprzęt do pierwszej pomocy)”
 
Powyższy wniosek przyjęto 5 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się.

WNIOSEK NR 53-10/42/13/2014

1) o zarezerwowanie dodatkowo 50 000 zł na edukację seniorów

Dyskusja: 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Jakiś  czas  temu  była  u  nas  na  komisji  pani  Staruszkiewicz  z  Fundacji  Forum,
opowiadała nam o takiej sytuacji, że wcześniej było to zadanie powierzone, było
50 000 na edukację seniorów i ta kwota gdzieś „umknęła”, wtedy na tamtej komisji
była do nas prośba o złożenie takiego wniosku. Jest teraz takie ogólne nastawienie
żeby  seniorzy  wychodzili  z  domu  i  się  aktywizowali,  to  się  dzieje  ale  brakuje
pieniędzy na edukację. 

Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Formalnie dofinansowanie takiego działania może się odbywać na zasadzie ustawy
o pożytku publicznym w konkursie skierowanym do realizatorów takiego zadania. 
Jeżeli przyjmiecie państwo taki wniosek, to wtedy on pójdzie do przygotowujących
program współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  i  w  zadaniu  dedykowanym
edukacji seniorów powinny te pieniądze być określone. 

Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem zaproponowanego wniosku. 

Wniosek przyjęto 5 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się.

WNIOSEK NR 53-10/43/14/2014

PUNKT 5
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja
- wytypowanie przedstawiciela Rady Miasta Gdańska do prac w Komisji, rozpa-
trującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników gdańskiej służby zdro-
wia za osiągnięcia na rzecz pacjentów. 

Wolne wnioski: 

W związku z pismem od Przewodniczącego Rady Miasta pana Bogdana Oleszka, w
którym zwraca się z prośbą do Komisji o zajęcie się sprawą palenia papierosów
elektronicznych w komunikacji miejskiej, pani Przewodnicząca zaproponowała na-
stępujący wniosek:

„W  związku  ze  skargami  pracowników  Zarządu  Transportu  Miejskiego  
w Gdańsku (pismo w załączeniu) na palenie przez pasażerów komunikacji miejskiej
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papierosów  elektronicznych,  zwracamy  się  z  wnioskiem  do  Pana  Prezydenta  
o podjęcie działań zmierzających do wyeliminowania tego problemu. 

Powyższy wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”

WNIOSEK NR 53-10/38/09/2014

Sprawy bieżące, korespondencja:

 wytypowanie  przedstawiciela  Rady Miasta  Gdańska  do  prac  w Komisji,
rozpatrującej wnioski o Nagrodę Prezydenta dla pracowników gdańskiej
służby zdrowia za osiągnięcia na rzecz pacjentów. 

Komisja zaproponowała kandydaturę radnej Żanety Geryk, która wyraziła zgodę na
uczestnictwo. 

Za przyjęciem powyższej kandydatury głosowano jednogłośnie 6 głosami „za”. 

Nie  było  więcej  spraw,  ani  korespondencji,  na  tym  posiedzenie  zakończono.  
Godz. 16:20. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych
i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska

  Beata Dunajewska – Daszczyńska

Protokołowała:
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska

6


